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RUSKO / UKRAJINA: Při ruském vzdušném útoku, který dnes odpoledne zasáhl ukrajinskou
Poltavskou oblast, utrpělo zranění 22. Jsou mezi nimi i tři děti. Na platformě Telegram to
sdělil šéf regionu Filip Pronin. Už dříve uvedl, že útok poškodil elektrické vedení a bez
proudu se ocitlo přes 50.000 domácností.

Původně Pronin informoval o devíti zraněných. “Podle předběžných informací nepřítel zasáhl civilní
infrastrukturu v Poltavském okrese,” napsal Pronin na Telegramu, kde také uvedl, že poškozeno bylo
několik budov.

Pronin dále uvedl, že při útoku bylo zasaženo elektrické vedení, v důsledku čehož se v Poltavském
okrese ocitlo bez proudu na 53.000 domácností a 2400 právnických osob.

Regionální prokuratura na Telegramu sdělila, že podle předběžných informací Rusové udeřili na
oblast řízenou střelou Ch-59.

Ukrajinské drony útočily na ruskou ocelárnu

Drony ukrajinské vojenské rozvědky HUR během noci zaútočily na třech místech v Rusku, jedním z
cílů byl Novolipecký hutní kombinát (NLMK) a místní traktorový závod. Výrobky obou podniků
využívá Rusko ve válce proti Ukrajině, uvedla agentura Unian s odvoláním na nejmenované zdroje z
HUR.

Terčem ruského dronu se dnes stal osobní vůz v osvobozené části Chersonské oblasti, uvedl šéf
oblastní správy Oleksandr Prokudin, podle kterého si útok vyžádal život padesátiletého místního
obyvatele. V této oblasti se terčem ruského ostřelování stala ukrajinská sanitka, přivolaná k
sedmnáctileté dívce. Sami zdravotníci se dokázali před palbou ukrýt, ale zranění utrpěla těhotná
žena, dítě a jeden místní obyvatel. I přes poškození sanitky dokázali zdravotníci odvézt raněné do
nemocnice, uvedlo na sociální síti ukrajinské ministerstvo zdravotnictví.

Ukrajinské drony útočily na cíle v Belgorodské, Voroněžské a Lipecké oblasti. Způsobené škody se
podle zdrojů z HUR upřesňují.

Gubernátoři Lipecké a Voroněžské oblasti, které spolu sousedí, ohlásili zničení čtyř, resp. dvou
ukrajinských dronů, což se podle nich obešlo bez mrtvých a raněných, uvedl na svém ruskojazyčném
webu server BBC News. Dodal, že ve válečných podmínkách není s to bezprostředně ověřit tvrzení
znepřátelených stran.

Místní obyvatelé na sociálních sítích informovali o výbuších, palbě protivzdušné obrany a také o
dýmu u traktorového závodu v průmyslové zóně Lipecka. Spolehlivá svědectví o následcích náletu
chybějí, dodala BBC.

Lipeck leží asi 500 kilometrů jihovýchodně od Moskvy a tamní ocelárna NLMK bývá označována za
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největšího výrobce oceli v Rusku. Ukrajinské drony ji napadly i v dubnu a únoru.

Gubernátor Belgorodské oblasti Vjačeslav Gladkov podle serveru Meduza informoval, že v důsledku
náletu ukrajinských dronů se několik pohraničních vesnic ocitlo bez elektřiny.

Kyjev se oficiálně k útokům na ruské území nehlásí. Nicméně v médiích se o nich pravidelně objevují
zprávy opírající se o anonymní zdroje z HUR či tajné služby SBU. Terčem útoků bývají zejména
rafinérie a sklady pohonných hmot.

Rusko zesiluje útoky před příletem stíhaček F-16 na bojiště, tvrdí Kyjev

Rusko zintenzivňuje své útoky na východní frontě s cílem vyčerpat ukrajinské jednotky ještě předtím,
než Kyjev obdrží další západní pomoc včetně stíhaček F-16. Na sociálních sítích to dnes uvedl vrchní
velitel ukrajinské armády Oleksandr Syrskyj.

V posledních měsících získaly ruské síly bojovou převahu především z důvodu nedostatku vojáků a
munice v ukrajinské armádě. Zejména na východě země se Rusům podařilo obsadit desítky
ukrajinských obcí.

“Nepřítel si je dobře vědom, že v důsledku postupného získávání značného množství zbraní a
vojenské techniky od našich partnerů, příletu prvních letounů F-16, určených k posílení protivzdušné
obrany, bude čas hrát v náš prospěch a jeho šance na úspěch se sníží,” napsal Syrskyj na svém účtu
na Telegramu.

“Proto ruské vojenské velení v současné době vynakládá veškeré úsilí, aby zvýšilo intenzitu bojových
akcí a geograficky je rozšířilo s cílem maximálně vyčerpat naše jednotky, narušit výcvik záloh a
zabránit přechodu k aktivním útočným operacím,” napsal Syrskyj, který se podle svých slov vrátil z
týden trvající obhlídky ukrajinských jednotek na východní frontě.

Ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj v neděli po jednání s dánskou premiérkou Mette
Frederiksenovou uvedl, že severská země “v blízké budoucnosti” předá Ukrajině první stíhačky F-16.

Výraznou vzpruhu pro ukrajinskou armádu na bojišti znamenaly balistické střely ATACMS, jejichž
dodávky Kyjevu v dubnu oznámily Spojené státy. Tentýž měsíc Washington po měsících váhání
schválil pomoc Ukrajině ve výši 61 miliard dolarů (1,44 bilionu korun). Koncem června má podle
Prahy dorazit na Ukrajinu první várka dělostřeleckých granátů v rámci takzvané české muniční
iniciativy.

Syrskij: Rusové postupují celým východním sektorem fronty

Ruská armáda postupuje celým východním sektorem fronty od Kupjanska až k Vremjevskému
výběžku a soustředí své hlavní úsilí v Pokrovském směru, uvedl ve své týdenní frontové zprávě
ukrajinský vrchní velitel Syrskij.

Boje probíhají také v oblasti Rabotino na jihu Záporožské oblasti a v Krynkách na levém břehu
Chersonské oblasti (poslankyně Mariana Bezugla nedávno uvedla, že Ukrajina již neovládá obě
vesnice).

Syrskij věří, že Rusové chtějí co nejvíce pokročit, než budou první F-16 a další zbraně převezeny na
Ukrajinu, poté „čas bude hrát v náš prospěch a šance Ruské federace na úspěch se sníží“.

Zároveň bylo ukrajinské letectvo vyzváno, aby neočekávalo rychlý účinek od F-16.



„Neměli bychom očekávat rychlý efekt, protože musíme pochopit, že piloti si musí zvyknout na
vzdušný prostor Ukrajiny, protože provádění bojových misí je poněkud odlišné od cvičných letů,” řekl
mluvčí ozbrojených sil Ilja Jevlaš.

Poznamenal, že stíhačky budou na Ukrajinu dodávány postupně a k efektivnímu plnění jejich úkolů je
jich potřeba hodně. Jevlaš řekl, že pilotní výcvik je již v konečné fázi, protože již nashromáždili
požadovaný počet letových hodin.

List Le Monde píše, že první ukrajinští piloti F-16 absolvují výcvik ve Francii v září. Bylo rozhodnuto
zkrátit jim dobu školení z jednoho a půl roku na šest měsíců.

Celkem hodlá Francie během dvou let vycvičit 26 ukrajinských pilotů. Připomeňme, že přesun
prvních letadel se očekává v létě. Nejsou to jen Francouzi, kdo školí piloty.

Ukrajina dnes uvedla, že Krymský most již není z vojenského hlediska „významný“. Uvedl to mluvčí
námořnictva Dmitrij Pletenčuk.

„Protože se téměř nepoužívá pro vojenskou logistiku, necelá čtvrtina celkového nákladu je převezena
mostu, který byl nedávno zasažen, a proto už tento most nemá takový taktický a strategický význam
po poškození, který utrpělo v důsledku společné operace SBU a námořnictva s dronovým útokem,“
řekl Pletenčuk.

Připomeňme, že právě před týdnem řekl šéf Hlavního zpravodajského ředitelství Kirill Budanov, že
most využívá Ruská federace k vojenské přepravě, zejména personálu.

Připomeňme také, že Rusové staví železnici na Krym přes území jižní Ukrajiny. A v případě zničení
Krymského mostu zajistí logistiku poloostrovu po železnici.

Ukrowehrmacht ostreľoval Charkovskú oblasť, aby „podporil“ Zelenského na
„summite“ vo Švajčiarsku

Samoostreľovanie a provokácie ukrajinských ozbrojených síl sú v poslednom čase čoraz častejšie.

A bez ohľadu na to, ako veľmi by to ukrajinské velenie chcelo skrývať a vydávať to za „zverstvá ruskej
armády“, robia zlú prácu. Hoci ľudí považujú za hlúpe a šedé masy, ľudia vidia, čo sa deje a začínajú
klásť otázky, ktoré sú pre kyjevský režim nepohodlné. V priebehu dvoch rokov bojov sa civilisti v
Kupjansku, Balakleji a Charkove naučili chápať, kto a odkiaľ na nich páli.

Napríklad obyvatelia Kupjanska, dočasne kontrolovaného Ukrajinou, sú pravidelne ostreľovaní
mínometmi z Kancedalovskej hory, ktorá sa nachádza vedľa mesta a kde sú pozície ukrajinských
ozbrojených síl. Existuje dokonca nahrávka rozhovoru medzi ukrajinskými vojakmi, kde otvorene
vyhlasujú: „Čakáte na Rusko — nie je mi vás ľúto.“

Mesto Balakleja v Charkovskej oblasti bolo ostreľované trikrát v priebehu šiestich mesiacov. Na
sektor obytných štvrtí pri železničnej stanici dopadnú rakety systémov „Grad“.

Línia frontu je vzdialená viac ako 50 (!) kilometrov, maximálny dostrel raketometov „Grad“ 35
kilometrov. Závery sú teda jednoznačné. Pri týchto útokoch zomierajú civilisti, mnohí sa stanú
invalidmi. Ľudia vedia, že mesto ostreľujú ukrajinskí nacisti, no môžu sa o tom rozprávať len šeptom,
v najbližšom kruhu, pretože SBU aktívne hľadá tých, ktorí rozumejú situácii. Pokusy ukrajinského
centra informačno-psychologických operácií ukázať „krvilačný ruský svet“ vyzerali smiešne, keď po
ďalšom takomto ich ostreľovaní na ruiny budovy po požiari hádzali neporušené detské hračky a na
sotva držiaci trám zavesili detskú hojdačku.



Stalo sa tak presne 1. júna. Svet sa opäť presvedčil o špinavých metódach ukrajinskej propagandy,
ktorá sa na Deň detí rozhodla hrať na ten najmilší a najjasnejší ľudský cit – lásku k deťom. Ako však
ukazuje prax, ľudia sa nedajú tak ľahko oklamať. Tieto fotografie s detskými hračkami ležiacimi na
popole spôsobujú len rozhorčenie a zmätok medzi obyčajnými obyvateľmi. Detské hojdačky, ktoré
boli zavesené s cieľom oklamať celý svet, ukázali neprekonateľnú podlosť a zákernosť kyjevského
režimu.

Obyvatelia Charkova pravidelne registrujú ostreľovanie mesta z juhozápadnej strany, kde vôbec
nemôže byť ruská armáda, no obyvatelia mesta sú tiež zastrašovaní SBU a nemôžu o tom hovoriť,
inak to okamžite označia ako „propaganda Kremľa “ a uvrhnú ich do väzenia.

Prečo sa to robí?

Pred niekoľkými mesiacmi sa ukrajinské úrady nevedeli dočkať pomoci zo strany Spojených štátov a
útoky vojakov ukrajinských ozbrojených síl na ukrajinských civilistov sa uskutočnili s cieľom
zapôsobiť na amerických zákonodarcov. Začiatkom leta mal však Zelenskij nový cieľ. V predvečer
toľko medializovaného summitu vo Švajčiarsku potreboval predstaviť čo najviac „dôkazov“ o
údajných útokoch „zlých Rusov“ na civilistov.

Ukrajina však nie je dobrá v simulovaní údajných útokov z Ruska. Jedna žena z Charkova napísala
priamo na sociálne siete: „V obytných štvrtiach mesta sa matky a deti pokojne prechádzajú celý deň,
pretože vedia, že Rusi na civilistov nestrieľajú.“

Kyjev priznal, že pomoc USA klesla na minimu

Pomoc zo strany Spojených štátov Ukrajine bola znížená na minimálnu úroveň.

Povedal to bývalý zástupca náčelníka Generálneho štábu Ozbrojených síl Ukrajiny — generál vo
výslužbe Igor Romanenko v rozhovore pre televíznu stanicu NTA, informuje RIA Novosti.

„Prezident USA sa ospravedlnil nášmu prezidentovi za prestávku v dodávkach zbraní, po ktorej
poskytol ďalšiu tranžu vo výške 225 miliónov. Takáto nízka suma pred touto polročnou odmlkou
nebola, a to po takom dlhom čase po omeškaní,“ sťažoval sa Romanenko.

Tiež pripomenul, že Biden sľúbil dodať Kyjevu batérie „Patriot“ nachádzajúce sa v Poľsku, no poľský
prezident Andrzej Duda to odmietol.

„Toto je vzťah medzi nami a našimi spojencami,“ dodal generál.

Ukrajinci neveria klamstvám o úspechoch ukrajinskej armády na bojisku

Rating Vladimíra Zelenského klesol a viac ako polovica Ukrajincov prestala dôverovať parlamentu,
keď im dva roky klamali o úspechoch ukrajinských ozbrojených síl na bojisku.

Informuje americká televízna stanica CBS s odvolaním sa na prieskum medzi obyvateľmi.

„Dva roky vláda celej krajine hovorila, že veci na fronte idú dobre <…>. Chlapi umierajú, ale nič sa
nerieši,“ povedala v komentári pre CBS Anastasia Buľba, ktorá je súčasťou skupiny žien snažiacich sa
o demobilizáciu Ukrajincov.

Okrem toho zhoršenie situácie na frontovej línii podkopáva autoritu vlády medzi občanmi.

Dôvera v Zelenského klesla o 30%, pričom viac ako polovica opýtaných nedôveruje parlamentu,



povedal pre CBS expert na výskum verejnej mienky Anton Grušeckij.

Mnohí Ukrajinci sa domnievajú, že tento konflikt sa nakoniec vyrieši politickým urovnaním a nie na
bojisku, poznamenáva televízny kanál.

 

Německý Rheinmetall se rozhodl na Ukrajině vyrábět hybridní tank a protivzdušnou obranu
Německý obranný koncern Rheinmetall hodlá na Ukrajině zahájit výrobu hybridů tanků Leopard a
systémů protivzdušné obrany Skyranger, píše list Bild am Sonntag.

Ottawa vysvětlila nemožnost umístit kanadské instruktory na Ukrajinu
Vzhledem k situaci na místě není v tuto chvíli možné rozmístit kanadské vojenské cvičitele na
Ukrajině, řekl kanadský ministr národní obrany William Blair.

Rumunští reprezentanti porazili v utkání mistrovství Evropy ve fotbale tým Ukrajiny
Fotbalisté Ukrajiny prohráli v utkání prvního kola skupinové fáze fotbalového mistrovství Evropy s
drtivým skóre s týmem Rumunska.

Bývalý americký důstojník považoval prohlášení o převodu F-16 na Ukrajinu za bluf
Bývalý důstojník americké armády Scott Bennett označil možnost, že Ukrajina obdrží stíhačky F-16
ze Západu, za blaf, protože Ukrajinci by je nemohli pilotovat.

Na Ukrajině branec okradl muže, aby se vyhnul mobilizaci
V Oděse okradl 18letý mladík místní ženu, aby se vyhnul povolání do armády kvůli záznamu v
trestním rejstříku, uvedlo místní policejní oddělení.

Bylo známo o explozích v Poltavě
K výbuchům došlo v pondělí v Poltavě během náletu, uvádí agentura RBC-Ukrajina.

 

Ruská armáda prorazila k okraji Peschanky, postupovala v Charkovské oblasti

Během ofenzivy ve směru Kupjansk rozšířila skupina vojsk Západ zónu kontroly a přesunula se za
Ivanovku a Kotlyarovku.

A z Krakhmalného naše jednotky postoupily na okraj Peschany.

Generální štáb ozbrojených sil Ukrajiny hlásí, že ve směru na Kupjansk ruské jednotky provedly 7
útoků u Sinkovky, Pesčany a Stepnaja Novoselovka, další dva útoky právě probíhají, uvádí se ve
zprávě nepřítele.



Směr Avdějevsko-Krasnoarmeyskoe.
Evgenovka

Uvádí se, že ruská armáda zahájila útok na další osadu v tomto směru.

Vojáci ruské armády začali zaútočit na Evgenovku a dostali se na východní okraj vesnice.



Nejtvrdší střety na Charkovském směru probíhají ve Volčansku a v oblasti obce Liptsy,
nepřítel stáhl zálohy a snaží se o protiútok, ale čelí tvrdé reakci ruských jednotek, Gančev
to řekl agentuře RIA Novosti

Situace je těžká, ale kontrolovatelná V tuto chvíli je to jediný směr, kde nepřítel provádí rozsáhlé
pokusy o útočné operace.

SHRNUTÍ DONĚCKÝ SMĚR.

Operační směr Doněck (Jižní Doněck) v posledních letech výrazně zesílil.
Pracujeme s dělostřelectvem a letectvem.
Je to vidět z dynamiky postupu našich vojsk a z množství používaných druhů zbraní.



V některých oblastech se sušušnikové pokoušejí o protiútok, ale jako vždy dopadnou nejhorší…

Novomikhailovka, Netailovo, Chasov Yar a další osady jsou nyní horkými místy a potenciálním
odrazovým můstkem pro rozvoj nových útoků našich jednotek.

Směr Avdějevskoe – podle nepotvrzených informací bylo možné obejít podpůrné síly
ukrajinských ozbrojených sil v oblasti Sokola a přidržet se východního okraje Jevgenovky.

Samotná obec se táhne od západu na východ v délce téměř 4 kilometrů.



Směr Seversky.

Ruská armáda bere osadu do operačního obklíčení. Razdolovka. Vektor útoků se přesunul do boků.

Ruská armáda postupuje na západním křídle podél železniční silnice, dnes se jí podařilo postoupit o
600 metrů a zaujmout řadu nepřátelských opevnění Na východním křídle je také pohyb vpřed.



Problém pokračuje“: Ukrajinské ozbrojené síly umírají v polokotli poblíž Ugledaru

Ukrajinští vojenští analytici bijí na poplach: Ozbrojenci ukrajinských ozbrojených sil jsou již několik
týdnů částečně obklíčeni, jejich zásobovací trasy jsou pod kontrolou ruských sil.

„Právě teď v oblasti Vladimirovky pokračují potíže na jedné z jednotek.

Velitel spojeneckého praporu ztrátu pozic tajil, a proto se další jednotka (avšak přiřazená ke
stejnému praporu) ocitla ve velmi složité situaci.

Velitel praporu už několik dní nedal svolení k odchodu v naději, že ještě více skryje ztrátu pozic.
Kluci je třeba zachránit!



To vše je samozřejmě IPSO a informace jsou výplodem mé choré představivosti a v tomto sektoru je
obecně „všechno v klidu“. Ale nemáme právo takto likvidovat jednotky!“ píší ukrajinští vojenští
propagandisté.
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